
Zápis ze schůze rozhodčích dne 11. 01. 2025 

Zúčastnilo se: 18 mezinárodních rozhodčích, 9 národních rozhodčích 

Omluveni: Vladimíra Čištínová, Karel Havlíček, Kateřina Lerlová, Kristýna Lukešová, 
Aneta Obrusníková, Barbora Škarnitzlová, Lucie Vočadlová, Veronika Vostrá 

Program: 

1. Zahájení a úvodní slovo 
2. Představení programu schůze 
3. Přednáška sportovního psychologa Mgr. Michala Vičara, PhD. (Možnosti zvýšení 

psychické odolnosti – zaměřeno na rozhodčí) 
4. Přednáška Karina Divišová, Adéla Havlíčková (Souhrn informací získaných na 

školení pro agility rozhodčí FCI) 
5. Jednání rozhodčích 

Body jednání: 

1. Měření psů 

Předsedkyně komise rozhodčích prezentovala správný výklad řádu pro měření  
a přeměřování psů.  

Komise rozhodčích podává návrh VV k úpravě a reformulaci textu v řádu za účelem 
jasného definování, kdy má být pes přeměřován. Petr Pupík zašle VV zpracovanou detailní 
tabulku, podle které bude přesně definováno, jaké naměřené míry spadají k přeměření.  
Hlasování: všichni pro – schváleno 

 
2. Evidence měření psů a procesní náležitosti 

Předsedkyně komise rozhodčích připomněla rozhodčím povinnou agendu a 
zodpovědnost za vedení dokumentace k měření psů. Aktuálně je v procesu velká 
chybovost, velmi často chybějí podpisy při měření jak v seznamu, tak ve VP.  

Komise rozhodčích žádá VV o zajištění změny procesu, kdy seznam měřených psů bude 
odesílat na VV (závody@klubagility.cz) právě delegovaný rozhodčí. Pokud bude na 
závodech delegován zahraniční rozhodčí, tato zodpovědnost zůstane na pořadateli.  
Hlasování: všichni pro – schváleno 

Rozhodčí se také shodli na konsenzu, že komisionální měření bude uváděno na poslední 
straně VP spolu s ostatními měřeními. 

 
3. Proběhla diskuse nad tématem měření zahraničním rozhodčím brankou. Takto změřený 
pes musí být na následujícím závodě oficiálně změřen mírou pro získání přesného údaje 
měření.  
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4. Komise rozhodčích žádá VV o změnu řádu, kdy vznikne povinnost pro pořadatele zajistit 
součástí povinné výbavy pro uspořádání oficiálního závodu také stabilní stůl 
s neklouzavým povrchem (podložkou) pro měření psů. 

Hlasování: 16 pro, 2 proti – schváleno 

 
5. Komise rozhodčích žádá VV o změnu v řádu, kdy bude tzv. dočasné první měření 
přejmenováno na „nulté měření“. 

Hlasování: všichni pro – schváleno 

 
6. Na základě žádosti VV byl komisí rozhodčích projednán dotaz pro používání 
„ochranných pomůcek“ typu balíčků na balíčkování výstavní srsti a bandáže 5. 
prstů/zápěstí.  
Rozhodčí dospěli ke konsenzu, že pes nesmí mít na parkuru na sobě nic, povolena je 
pouze gumička pro srst nad očima.  

Hlasování: všichni pro – schváleno 

 
7. Povolení neoprávněného startu 

Komise rozhodčích projednala případ pochybení rozhodčí ohledně měření psa v situaci, 
kdy již neměl být podle pravidel měřen (byl dříve měřen komisionálně) a dále neoprávněný 
start tohoto týmu v jiné velikostní kategorii s vědomím rozhodčí. Komise shledala, že 
rozhodčí v dané situaci pochybila, nicméně navrhuje výkonnému výboru v tomto případě 
nepřistoupit k udělení sankce, a to vzhledem k tomu, že jediným možným trestem dle 
Řádu rozhodčích je ztráta licence, což se vzhledem k intenzitě pochybení jeví jako 
nepřiměřený trest a samotné projednání postačí k tomu, aby se v budoucnu nesprávný 
postup neopakoval. 

 
Hlasování: všichni pro – schváleno 

Všichni rozhodčí byli znovu důrazně upozornění na nutnost správného postupu při měření 
psů. 

 
8. Diskuze nad nutností zachování morální integrity při přijetí posuzování závodu s cíleně 
definovaným malým počtem závodníků. 

 
9. Na základě žádosti VV byl komisí rozhodčích projednán dotaz, zda je možné startovat 
v jednom závodním dni v oficiálních bězích s jedním psovodem a ve hře s jiným 



psovodem.  
 

Platí pravidlo, že v jednom dni má pes startovat jen s jedním psovodem. 
Hlasování: 14 pro, 4 se zdrželi – schváleno 

 
10.  Předsedkyní komise rozhodčích byla navržena úprava Řádu rozhodčích v bodě 
členství rozhodčích v KAČR tak, aby každý rozhodčí KACŘ musel být členem klubu.  

Hlasování: všichni pro – schváleno 

 
11. Diskuse na téma změny koncepce vzdělávání nových adeptů na rozhodčí.  

Komise tímto pověřuje předsedkyni komise rozhodčích k sestavení pracovní skupiny, 
která vytvoří nový návrh systému vzdělávání adeptů na rozhodčí.  

Hlasování: všichni pro – schváleno 

 
12. Čeká nás období, kde je možné podat návrhy na změny v FCI Guidelines, které jsou 
pro rozhodčí závazné.  

Komise rozhodčích žádá VV o podání návrhu na změnu v těchto případech: 

• Chybný náběh do slalomu vždy posuzovat jako odmítnutí (pouze zpětný chod, tj. 
překonání více než dvou branek v opačném směru = DIS) 

• Definovat řešení a správné posouzení situace, kdy pes překoná cílovou překážku, 
která je následně psovodem porušena, nebo překonána, kdy komise rozhodčích 
navrhuje tuto situaci posoudit bez udělení trestných bodů či diskvalifikace týmu. 

Hlasování: všichni pro – schváleno 

 

Zapsala: Lucie Šebková 

 
 

 


